
Protokół z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 
Rady Gminy Suchy Las 
z dnia 25.04.2025 roku 

 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji. 
3. Stwierdzenie ważności posiedzenia Komisji. 
4. Zatwierdzenie porządku obrad posiedzenia komisji. 
5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 
6. Kontynuacja kontroli wydziału NPP w zakresie opłat adiacenckich. 
7. Analiza Sprawozdania Finansowego Gminy za 2024 r – odpowiedzi na zadanie pytania.  
8. Zapisy regulaminowe dotyczące funkcjonowania komisji rewizyjnej – opinia radcy 

prawnego. 
9. Dyskusje wokół tematu dotyczącego spółki GCI. 
10. Kwestia analizy zakończenia kontroli spółki ZGK. 
11. Wolne głosy i wnioski  
12. Zakończenie posiedzenia.  

 
Ad. 1 – 4. 
Przewodniczący J. Dudkiewicz otworzył posiedzenie Komisji, powitał członków, gości oraz 
stwierdził prawomocność posiedzenia na podstawie listy obecności. Porządek posiedzenia został 
przyjęty jednomyślnie.  
 
Ad. 5. 
Protokół z dnia 04.04.2025 roku został przyjęty jednomyślnie.  
Protokół z dnia 18.03.2025 roku został przyjęty jednomyślnie. 
 
Ad. 6. 
Radna J. Radzięda odniosła się do maila pana kierownika BI z dnia 24.04.2024 roku informując, 
że odnosi wrażenie, że pan kierownik żyje w błędnym przeświadczeniu, że robi zestawienia 
przekazywanych inwestycji do wydziału NPP tylko dlatego, że oczekuje tego komisja rewizyjna. 
Otóż zadaniem BI jest to, żeby te informacje do NPP docierały. Radna wyraźnie podkreśliła, że nie 
jest wymysłem komisji informacja czy dokumentacja jest przekazywana, czy nie. To powinno być 
robione systematycznie, a dokumentacja powinna być przekazywana na bieżąco do wydziału 
NPP.  
 
BI T. Mikołajczak przypomniał, że w mailu odniósł się do protokołu z ostatniego posiedzenia 
komisji i omówił uzupełnioną tabelę zawierającej listę inwestycje za lata 2020 – 2024.  
 
Przewodniczący J. Dudkiewicz przypomniał, że intencją komisji rewizyjnej jest to, aby sprawdzić 
czy w związku z zamieszaniem personalnym w BI nie doszło do zachwiania funkcjonowania 
„systemu”. 
 



NPP A. Serafin wyraziła nadzieję, że nic takiego do tej pory się nie wydarzyło i w ostatnim czasie 
dostrzega progres w przekazywaniu dokumentacji z BI do NPP. Teraz musi dojść do wspólnej 
analizy (rozszyfrowania nazw) inwestycji z wydziałem BI i wydziałem finansowym oraz 
sprawdzenia zakresu.  
 
Uzgodniono termin przygotowania wyniku analizy inwestycji (w pliku do edycji) na początek lipca 
2024 roku (stan na koniec czerwca). 
 
Ad. 8. 
(00:28:32) Z-ca Skarbnika J. Bogusz odczytała odpowiedzi na listę pytań sformułowanych przez 
Komisję Rewizyjną (załącznik nr 1 do protokołu) oraz na bieżąco odpowiadała na pytania 
członków komisji: 
Zakres wydatków bieżących 

1. Dział 010 Rozdział 01 00B - opłaty i składki -jakie?  
Odpowiedź: Gmina suchy Las na podstawie art.452u. Prawo Wodne i Uchwały nr 
5/2024 Walnego Zgromadzenia Gmin Spółki Wodnej partycypuje w formie składki 
melioracyjnej w bieżącym utrzymaniu urządzeń melioracyjnych.  
 

2. Rozdział 01 095 - różne opłaty i składki - jakie?  
Odpowiedź: zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego  
- usługi pozostałe - jakie?  
Odpowiedź: odstrzał redukcyjny dzików, usługi pocztowe związane z wysyłką 
poczty decyzji o zwrocie podatku akcyzowego  
- wynagrodzenia -jaki to etat i dlaczego?  
Odpowiedź: Brak etatu, wynagrodzenie dla osoby sporządzającej listy wypłat dla 
rolników w wysokości 2% kwoty wypłaconej. 
- dział 400 - wynagrodzenia i pochodne -jaki to jest etat i dlaczego?  
Odpowiedź: Brak etatu - wynagrodzenie w wysokości 2% od wypłaty wyrównań dla 
przedsiębiorstw energetycznych (dopłata za różnicę ciepła dla odbiorców 
etektrociepłowni - firma zarejestrowana na terenie Gminy Suchy Las). Kwota 
wynagrodzenia księgowana jest na umniejszenie wydatków z tytułu 
wynagrodzenia pracowników - rozdział 75023. Środki z COVlD-19. 
 

3. Dział 600 Rozdział 60004 - zakup usług remontowych - Golęczewo Wiata 
przystankowa: jaki byt zakres prac?  
Odpowiedź: Opracowanie RK  
- Rozdział 60016 - plan rozwoju sieci drogowych i rowerowych - podsumowanie 
prac za 2024 
 - zakup materiałów i wyposażenia - zestawienie - pozostałe Wydatki - jakie? 
Rozdział 6002 - wynagrodzenia bezosobowe – zestawienie 
Odpowiedź: Umowa zlecenia - sprzątanie i opieka nad dworcem PKP w 
Golęczewie  
 

4. Rozdział 60022 - ile osób skorzystało z rowerów publicznych w 2024?  



Odpowiedź: Sprawozdanie Referatu Zamówień Publicznych i Środków 
Zewnętrznych  
Radni poprosili o porównanie z latami poprzednimi.  

5. Dział 700 Rozdział 70005 - CRU: 288/2024, 289/2024, 290/2024, 291/2024, 
548/2024 - dlaczego wiaty nie stoją na gruncie gminnym tylko na prywatnych?  
Odpowiedź: Opracowanie RK 
 

Przy omawianiu pytania nr 5 radna J. Radzięda zapytała dodatkowe pytania: kto odpowiadał za 
przygotowanie projektu organizacji ruchu, kto odpowiadał za projekt techniczny, dlaczego na 
etapie projektu i zatwierdzania nie przewidziano wiat?  

 - CRU: 867/2018, 748/18, 128/2022 i 127/2022 - co to są za wynajmy?  
Odpowiedź: Umowy CRU: 867/2018, 748/18, 128/2022 i 127/2022 stanowią 
umowy najmu lokali mieszkalnych, będących własnością osób fizycznych, które 
gmina zawarła w celu zaspokojenia potrzeb mieszkaniowych mieszkańców gminy 
Suchy Las, w szczególności którym przysługiwało prawo do lokalu socjalnego. 
Zgodnie z Uchwałą Nr XXXI/343/21 Rady Gminy Suchy Las z dnia 25 marca 2021 r. 
w sprawie programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Suchy Las 
na lata 2021 - 2025, w § 7. 1. Uchwały zawarto zapis: ,,Zaspokajanie potrzeb 
mieszkaniowych mieszkańców Gminy Suchy Las jest również realizowane 
poprzez wynajem przez gminę lokali w celu ich dalszego podnajmu'' 
 - prośba o uzupełnienie tabeli ze stron 64 - 66 o koszty mediów  
Odpowiedź: Koszt mediów został przedstawiony w rozbiciu na rozdziały:  
a). 70005 - Gospodarka gruntami i nieruchomościami  
b). 70007 - Gospodarka mieszkaniowym zasobem gminy  
W pierwszym przypadku na zakup energii wydatkowano kwotę 113534,47zł., 
natomiast w drugim przypadku - 6414,03zł (koszty ujmowane są w par. 4260).  
W kwotach tych ujęto koszty energii elektrycznej, gazu, wody i odprowadzenia 
ścieków. Koszty odbioru śmieci ujmowane są w par. 4300 - Zakup usług 
pozostałych. Opłaty za media ponoszone są wg faktycznego zużycia i wg stawek 
ustalonych przez poszczególnych operatorów. W przypadku lokali mieszkalnych 
zajmowanych na podstawie zawartych umów najmu (komunalne i socjalne) 
wydatki ponoszone przez Gminę na poszczególne media przenoszone są na 
najemców, a wpłaty najemców stanowią dochód Gminy. W związku z powyższym 
pani Bogusz poprosiła o potwierdzenie potrzeby bardziej szczegółowego ujęcia 
kosztów mediów w tabeli na stronie 64-66 wraz z uzasadnieniem takiej potrzeby. 
Wydaje się bardziej uzasadnione prowadzenie szczegółowej analizy kosztów 
ponoszonych przez Gminę w ujęciu rok do roku, a wiec poprzez wydatki z 
kolejnych lat, a nie w odniesieniu do poszczególnych umów najmów i dzierżaw, 
których zawarcie wynika z potrzeb realizacji zadań własnych Gminy. 
- zestawienie usług remontowych budynków komunalnych (s.66)  
Odpowiedź: Na koszty remontów realizowanych w budynkach komunalnych, a 
realizowanych w roku 2024 przez wydział NPP w ramach pozycji budżetowej 700-
70005-4270 (łączna kwota 199539,18 zł) złożyło się przede wszystkim zadanie 
IGN-WPF-2023-0001 pod nazwą ,,Remont wraz ze zmiana sposobu użytkowania 
lokalu przy ul. Poziomkowej 39/28, Suchy Las'', na które wydano 192791,40 zł, 



Zadanie ma na celu przystosowanie pomieszczeń po Straży Gminnej w budynku 
przy ul. Poziomkowej 39 dla celów mieszkaniowych, z jednoczesnym podziałem 
lokalu na dwa niezależne mieszkania. Pozostała kwota wydatkowana w roku 2024 
na remonty, tj. 6747,78  zł objęła koszty przywrócenia do poprzedniego stanu 
lokalu w Biedrusku przy ul. Zjednoczenia 300/10, który Gmina najmowała do 
końca 2023 r. w celu zaspokojenia potrzeb mieszkaniowych mieszkańców Gminy 
Suchy Las. 
 - wynagrodzenia bezosobowe - zestawienie + za co?  
Odpowiedź: Umowa zlecenia - sprzątanie w budynku przy ul. Słonecznej 26 w 
Złotnikach (pan Lisowski poinformował, że mowa tu o budynkach komunalnych i 
socjalnych). 

 
6. Dział 710 Rozdział 71004 - różne wydatki na rzecz osób fizycznych - zestawienie 

Odpowiedź: diety wypłacone zgodnie z art. 8 ust. 3 ustawy z dnia 27 marca 2003 
r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym 
- rozdział 71035 - zakup usług pozostałych - zestawienie - wynagrodzenia 
bezosobowe - zestawienie  
Odpowiedź: Umowa zlecenia - konserwacja i utrzymanie grobów żołnierzy w 
Chludowie  
 

7. - Dział 750 Rozdział 75023 - 000-000- 0000-0000 - zestawienie  
Odpowiedź: Powiadomienia SMS do mieszkańców w sprawie zaległości w 
zapłacie raty podatku' pomoc prawna w zakresie podatku VAT, przygotowanie 
raportu o stanie Gminy, analiza stawek podatku od środków transportowych, 
doradztwo ciągłe w zakresie finansowania zadań inwestycyjnych i zarządzania 
płynnością finansową Gminy, zwrot opłaty skarbowej zakup licencji do programu 
Rekord - kwota 273 405,76 zł 
- wydatki pracownicze - dlaczego są rozbite w różnych zadaniach + zestawienie 
Odpowiedź: wydatki pracownicze zaplanowane zostały w budźcie w zadaniu 
OGB-000-2019-0003 dla umowy zlecenie na wsparcie działu IT oraz dla 
prowadzenia księgowości zakupów, usług remontowych, usług, kosztów delegacji 
i szkoleń. Wydatki pracownicze płatne są zgodnie z planem finansowym wyłącznie 
z zadania 00000000000000 we wskazanej klasyfikacji budżetowej. Wydatki ujęte 
w niniejszej pozycji obejmują składniki wynagrodzeń wypłacone zgodnie z art. 36 
ustawy z dnia 21 listopada 2008 r. o pracownikach samorządowych oraz art. 171 
ustawy z dnia 26 czerwca1974r. Kodeks pracy  
- ochrona mienia komunalnego - dlaczego brak wydatków?  
- OGB-000-2019-0005, - OGB-000-2019-0006, - OGB-WPF-2020-0007, - OGB-
000-2019-0004' OGB-000-2019- 0005  
- zestawienie wydatków + czy to są wszystkie wydatki na rzecz GCl  
TABELA NR 18 - OGB-000-2019-0004  
TABELA NR 19 - OGB-000-2019-0005  
TABELA NR 20 - OG8-000-2019-0006  
OGB-WPF-2020-0007 - zaplanowano środki w WPF, a ostatecznie podpisano 
umowy roczne - dodatkowe wynagrodzenia roczne - zestawienia + za co?  



Odpowiedź: Wypłata wynagrodzenia dla pracowników zgodnie z ustawą z dnia 12 
grudnia 1997 r. o dodatkowym wynagrodzeniu rocznym dla pracowników 
jednostek sfery budżetowej. 
 – OGB-000-2019-0002: paliwo do samochodów służbowych - zestawienie 
samochodów i wydatków na paliwo + umowy z użytkownikami 
Odpowiedź: zestawienie zostanie uzupełnione 
 - wynagrodzenia bezosobowe - zestawienie  
Odpowiedź: Umowy zlecenia: 1. Dostarczanie decyzji podatkowych; 2. Czynności 
wspierające i pomocnicze dot. IT – radna J. Radzięda poprosiła o wyjaśnienia na 
czym polegają czynności; 3. Wsparcie w wydziale NPP; 4. Prowadzenie 
Międzyzakładowej Kasy Zapomogowo Pożyczkowej; 5. Prowadzenie w Gazecie 
Sucholeskiej działu jednostek pomocniczych radna J. Radzięda poprosiła o 
wyjaśnienia; 6. Wsparcie merytoryczne w dziedzinie drogownictwa - radna J. 
Radzięda poprosiła o wyjaśnienia; 7. Czynności pomocnicze wobec komórek 
podległych Zastępcy Wójta Gminy - radna J. Radzięda poprosiła o wyjaśnienia; 8. 
Czyszczenie słupów ogłoszeniowych; 9. Wsparcie w Referacie Komunalnym - 
radna J. Radzięda poprosiła o wyjaśnienia. 
 - dopłaty w spółkach prawa handlowego - zestawienie  
Odpowiedź: Zestawienie dopłat do kapitału przekazywanych spółkom prawa 
handlowego przez Gminę Suchy Las w 2024 roku Gmina Suchy Las przekazała 
spółce GCl sp. z o.o. dopłatę do kapitału w kwocie 178911,48 zł na podstawie 
uchwały nr 1 Nadzwyczajnego Zgromadzenia Wspólników GCl Sp. z o. o. z dnia 4 
grudnia 2024 r. w sprawie zarządzenia dopłat. Radna J. Radzięda poprosiła o 
informację o podanie poziomu wykonania dotyczącego dopłaty do kapitału spółki 
GCI.  
Środki zostały przekazane z przeznaczeniem na sfinansowanie budowy nowego 
środowiska wirtuatizacyjnego oraz infrastruktury rdzeniowej sieci poprzez 
realizację następujących prac:  
a) w obszarze środowiska systemowego/backup:  

zaprojektowania i wdrożenia nowego środowiska wirtuatizacji Proxmox VE, 
wdrożenia opartego na dwóch serwerach HP klasy DL380'  
konfiguracji niskopoziomowej oraz instalacji i konfiguracji środowiska 
systemowego Proxmox VE,  
opomiarowania i integracji środowiska z systemem monitoringu, 
kompleksowego skoordynowania i przeprowadzenia migracji wszystkich 
wymaganych systemów z serwerów Linux KVM1 i KVM2 do nowego środowiska 
wirtualizacji Proxmox VE,  
wdrożenia nowych serwerów VM DNS/NTP/MDIUs z uwzględnieniem 
aktualnych wymogów dotyczących ustawy hazardowej i zabezpieczeń cert, 
opomiarowania i integracji środowiska z systemem monitoringu, 
integracji nowych zasobów systemowych z nowym środowiskiem backupu 
Proxmox PBS,  
przeprowadzenia testów disaster recovery. 

b) w obszarze środowiska telekomunikacyjnego:  



zaprojektowania i wdrożenia nowych przełączników szkieletowych Extreme 
Networks,  
analizy aktualnej sieci fizycznej i wszystkich wirtualnych sieci logicznych. 

- podróże służbowe - zestawienie (kto, dokąd, po co) 
Odpowiedź: zostanie uzupełnione, jest w trakcie opracowywania. 
- szkolenie pracowników - zestawienie  
Odpowiedź: zostanie uzupełnione, jest w trakcie opracowywania. 
Rozdział 75075 - zakup usług pozostałych - pełne zestawienie wydatków dla 
każdej z 7 zadań  
TABELA nr 2 PGB -*** -2021 4-OOO2  
TABELA nr 3 PGB-000-2019-0002  
TABELA nr 4 PGB-000-2019-0003  
TABELA nr 5 PGB-000-2019-0004  
TABELA nr 6 PGB-000-2020-0001  
TABELA nr 7 PG8-000-2024-0001  
TABELA nr 8 PGB-WPF-2022-0001 _  
- nagrody konkursowe - zestawienie konkursów i nagród  
TABELA nr 9 000-000-0000-0000  
Rozdział 75085 - opłaty za administrowanie i czynsze - zestawienie lokali + kwoty 
odpowiedź: opłaty za administrowanie i czynsze w rozdziale 75085, w kwocie 83 
320'20 zł - objęły najem pomieszczeń na potrzeby biurowe Urzędu Gminy Suchy 
Las - centrum Usług Wspólnych. 
 

Przewodniczący J. Dudkiewicz poprosił o informację dotyczącą tendencji w ciągu ostatnich 
trzech lat w temacie cen najmu lokali zewnętrznych wynajmowanych przez urząd gminy. 
 
Odpowiadając na pytanie radnej J. Radziędy z-ca skarbnika J. Bogusz poinformowała, że jednostki 
powinny się rozliczać między sobą wartościami netto. Radna poinformowała, że należy 
sprawdzić, która z sal jest tańsza (GOS czy LARG) jeśli chodzi o wynajem przez CUW miejsca na 
spotkania. 
 

 - dodatkowe wynagrodzenie roczne CUW - zestawienie  
Odpowiedź: 75085-4040 - kwota 53 192,20 zł Wydatki związane z dodatkowym 
wynagrodzeniem rocznym wypłacone w wysokości 53 192'20 zł zgodnie z Ustawą 
z dn. 12 grudnia 1997 r. o dodatkowym wynagrodzeniu rocznym dla pracowników 
jednostek sfery budżetowej dla pracowników zatrudnionych w okresie 01.01.2023 
-31.12.2023. - zakup usług pozostałych -zestawienie 

 
Radna J. Radzięda poprosiła o uzupełnienie tabeli „opłaty i składki – stowarzyszenia” o 
informację, co gmina zyskuje poprzez udział w wymienionych stowarzyszeniach.  
 

- wydatki na rzecz osób fizycznych – zestawienie 
Odpowiedź:  
CRU 101 Prowadzenie w Gazecie Sucholeskiej działu jednostek pomocniczych;  



CRU 114 Przygotowanie do Gazety Sucholeskiej tekstów w gwarze poznańskiej; 
CRU 158 Druk i skład Gazety Sucholeskiej  
CRU 166 Skład Gazety Sucholeskiej i promocyjne projekty graficzne oraz film karta 
mieszkańca;  
CRU 197 Teksty okolicznościowe, wiersze, dowcipy;  
CRU 237 Kolportaż Gazety Sucholeskiej; 
CRU 247 Kolportaż Gazety Sucholeskiej;  
Wydatki w kwocie:58 104,00 zł. Pani Bogusz poinformowała członków komisji jak 
wygląda kolportaż Gazety.  

 
Przy omawianiu pytania 7 radna J. Radzięda poprosiła o wyjaśnienie:  
- czynności wspierających i pomocniczych dotyczących IT,  
- prowadzenie w Gazecie Sucholeskiej działu jednostek pomocniczych, 
- wsparcie merytoryczne w dziedzinie drogownictwa, 
- czynności pomocnicze wobec komórek podległych Zastępcy Wójta  Gminy, 
- wsparcie w Referacie Komunalnym. 
oraz podanie poziomu wykonania dotyczącego dopłaty do kapitału spółki GCI. 
 
 

8. Dział754 RozdziaŁ75403 - Wpłaty na rzecz Policji - zestawienie  
Odpowiedź: Opracowanie RK  
Rozdział 75412 - zakup materiałów i wyposażenia - zestawienie  
Odpowiedź: TABELA nr 10 
zakup usług - zestawienie  
Odpowiedź: TABELA nr 11 
zakup usług remontowych - zestawienie  
Odpowiedź: TABELA nr 12  
Rozdział 75416 - dodatkowe wynagrodzenie roczne - zestawienie  
Odpowiedź: Wypłata wynagrodzenia dla pracowników zgodnie z ustawą z dnia 12 
grudnia 1997 r. o dodatkowym wynagrodzeniu rocznym dla pracowników 
jednostek sfery budżetowej 
wydatki osobowe niezaliczane do wynagrodzeń - zestawienie  
Odpowiedź: Wypłaty dla pracowników zgodnie z art.21 ustawy z dnia 29 sierpnia 
1997 r. o strażach gminnych oraz art.237/6 -237/9 ustawy z dnia 25 czerwca 1974 
r. Kodeks pracy - ekwiwalenty za pranie odzieży, mundurówka 
szkolenia pracowników - zestawienie - podróże służbowe -zestawienie  
odpowiedź: zostanie to uzupełnione 
Rozdział 75421 - zakup materiałów - zestawienie  
Odpowiedź: TABELA nr 13 
zakup usług - zestawienie  
Odpowiedź: TABELA nr 14  
Rozdział 75495 - IBI -WPF-2022-00 1 B, IBI-WPF -2022-2019 - zestawienie  
odpowiedź: zostanie to uzupełnione 
 

9. Dział 758 Rozdział 75814 - zakup usług pozostałych – zestawienie. 



Odpowiedź: w rozdziale 75814 ujmowane są wydatki za prowadzenie rachunków 
bankowych (12 m-cy x 3 000,00) oraz opłaty prowizje za płatności kartą - wydatki 
w kwocie 37 927,58 zł 10.  
 

10. Dział 801 Rozdział 80146 - Zakup usług pozostałych -zestawienie 
Szkolenia pracowników - Zestawienia  
Odpowiedź: Wydatki rozdział 80146 - doskonalenie nauczycieli (tabele na str. 7 - 
9 załącznika) 
 

11. Dział 851 Rozdział 851 95 - zakup Usług zdrowotnych – dla kogo?  
Odpowiedź: Opracowanie RK (defibrylatory) 
 

12. Dział 852 Rozdział 85295 - zakup usług pozostałych – Zestawienie 
Odpowiedź: (tabele na str. 9 - 10 załącznika) 

13. Dział 853 Rozdział 85395 - zakup usług pozostałych – zestawienie 
Odpowiedź: UG -Wydatki na świadczenie pieniężne przysługujące z tytułu 
zakwaterowania i wyżywienia obywateli Ukrainy - 853/85395/4300 kwota 459 
737,50 zł. 
OPS (tabele na str. 10 załącznika) 

Przewodniczący J. Dudkiewicz poprosił o informację dotyczącą progresu lub regresu wydatków 
dotyczących dopłat dla obywateli Ukrainy.  

14. Dział 854 Rozdział 85412 
- zakup usług pozostałych - zestawienie  
- wynagrodzenia bezosobowe - zestawienie  
Odpowiedź zostanie dostarczona 
 
15. Dział 855 Rozdział 85508 - opłaty i składki - zestawienie 
Odpowiedź: (tabela na str. 10 załącznika) 
Rozdział 85595 - zakup usług pozostałych - zestawienie  
Odpowiedź: TABELA nr 15  
 
16. Dział 900 Rozdział 90002 - wynagrodzenia pracownicze - zestawienie + których 
etatów to dotyczy + Zakres obowiązków 

Odpowiedź: (tabele na str. 10 i 11 załącznika) 

Przy omawianiu pytania nr 16 radna J. Radzięda poprosiła, aby referat ochrony środowiska 
przygotował zestawienie wszczętych postępowań administracyjnych z ustawy o odpadach.  

- dodatkowe wynagrodzenie roczne - zestawienie  
Odpowiedź: Wypłata wynagrodzenia dla pracowników zgodnie z ustawą z dnia 12 
grudnia 1997 r. o dodatkowym wynagrodzeniu rocznym dla pracowników 
jednostek sfery budżetowej 
 - wynagrodzenia agencyjne - co to?  



Odpowiedź: Wynagrodzenie agencyjno -prowizyjne - paragraf 4100 - inkaso z 
tytułu wpłat dokonanych w siedzibie ZGK z tytułu opłat za śmieci - wydatki w 
kwocie 2742,60 zł - Uchwała nr XLlll/465/1 4 z dnia 30 stycznia 2014r.  
Rozdział 90004 - kary i odszkodowania - zestawienie - pozostałe odsetki -
zestawienie - tabela 94-96: Wyjaśnienia do wszystkich zadań z wykonaniem 
poniżej 50%  
Rozdział 90005 - zakup usług pozostałych – zestawienie 
 - wynagrodzenia osobowe - zestawienie  
Odpowiedź: Wypłata zgodnie z art. 36 ust. 6 ustawy zdnia21listopada 2008 r. o 
pracownikach samorządowych - obsługa programu czyste powietrze (pieniądze z 
zewnątrz) 
Rozdział 90015 - zakup usług pozostałych - zestawienie  
Odpowiedź: Opracowanie RK  
Rozdział 90026 - dotacja celowa dla powiatu - co to jest?  
Odpowiedź: Wkład finansowy Gminy do programu usuwania azbestu  
Rozdział 90095 - zestawienia do każdego paragrafu - ROS-000-2020-0009 -
zestawienie zrealizowanych działań 
- 4430: 000-000-0000-0000 - co to jest + zestawienie 
 - opłaty za korzystanie ze środowiska - zestawieni + raport z KOBIZE za 2024 rok 
Odpowiedź: zostanie to uzupełnione 
 
17. Dział 921 Rozdział 921 95 - zakup usług pozostałych -zestawienie - zakup 
materiałów - zestawienie 
Odpowiedź: Wydatki USC: zaplanowany budżet na 2024rok w kwocie 14 tys. zł 
został wydatkowany na zakup kwiatów do sali ślubów na uroczystości zawarcia 
małżeństwa, zakup upominków dla jubilatów obchodzących 50-tą rocznicę 
pożycia małżeńskiego, zakup kwiatów dla jubilatów obchodzących so-tą rocznicę 
pożycia małżeńskiego, zakup druków gratulacyjnych - kwota wydatków 9 168'84 zł 
- wynagrodzenia bezosobowe - zestawienie 
Odpowiedź: Umowy zlecenia: 1 . Prowadzenie zajęć - Chludowska Mazelonka; 
2. Prowadzenie zajęć - Salsation na os. Grzybowym oraz na osiedlu Suchy Las; 3. 
Koordynacja programu Sucholeskiej Karty Mieszkańca; 4. Prowadzenie zajęć 
szachowych i bryżowych na Os. Grzybowym; 5. Prowadzenie zajęć - WF dla 
dorosłych; 6. obsługa przewodnicka spacerów po Gminie Suchy Las; 7. Prelekcja 
podczas wieczorku patriotycznego w Złotnikach; 8. Tłumaczenie podczas wizyty 
delegacji z Węgier. 
 
18. Dział 926 Rozdział 92601 - zakup usług -zestawienie 
Odpowiedź: TABELA NR 16 Opracowanie RK 
opłaty i składki - zestawienie 
TABELA NR 17 
- usługi remontowe - zestawienie 
Opracowanie RK 
- zakup materiałów - Zestawienie 
Opracowanie RK 



 
Dochody bieżące  
Str. 12, wykres 3 - z czego wynikają niższe dochody w „rodzinie" i ,,pozostałych dochodach 
bieżących''? W 2021 roku w ,,rodzinie” dochodów mieliśmy blisko 31mln, a w 2024 tylko około 5 
mln zł. 
Odpowiedź: Niższe dochody wynikają z faktu, że do 12/2021 świadczenia z programu 500+ 
realizowane były w OPS-ie, natomiast od 01/2022 rozliczenia przeszły w kompetencje ZUS-u. 
 
Str.13, wykres 4 - z czego wynika tak mały udział w dotacjach? W 2019, 2020, 2021 i 2022 dotacje 
były dużo większym procentowym udziałem dochodów. 
Odpowiedź: Wykres dochodów zaprezentowany jest na wykresie w 100%. W sytuacji, gdy inne 
dochody rosną (np. udziały w PIT i CIT) to udział procentowy dotacji spada. 
 
Str. 16, pkt. 2.4.5. - dlaczego pomimo tak wysokiej inflacji wpływy z tego działu zmniejszyły się o 
blisko 600 tys. zł? 
Odpowiedź: 1. Inflacja za 2024 rok wg GUS-u wyniosła 3,6%. W roku 2023 (zgodnie ze 
Sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 r. )dochody bieżące w ramach działu 700 wyniosły 
2 828 084 zł przy zaplanowanej kwocie 2160 161 zł (zwiększona realizacja w stosunku do planu). 
Wpływy z najmu i dzierżawy składników majątku Skarbu Państwa, jednostek samorządu 
terytorialnego lub innych jednostek zaliczanych do sektora finansów publicznych oraz innych 
umów o podobnym charakterze wyniosły 2 497 037zł, natomiast wpływy z wynagrodzenia za 
ustanowienie służebności przesyłu i prawa użytkowania - 156 091 zł. Na podstawie wpływów 
uzyskanych w roku 2023, na rok 2024zaplanowano dochody w kwocie 2777781zł, przy czym 
zrealizowano wpływy na kwotę 2239915 zł, tj. mniejszą niż założono. Wpływy z najmu i dzierżawy 
składników majątku Skarbu Państwa, jednostek samorządu terytorialnego lub innych jednostek 
zaliczanych do sektora finansów publicznych oraz innych umów o podobnym charakterze 
wyniosły 2059 731zł, natomiast wpływy z wynagrodzenia za ustanowienie służebności przesyłu i 
prawa użytkowania - 1 111zł (różnica pomiędzy kwotą 35 634,36zł za wpływy za opłat za trwały 
zarząd, użytkowanie i służebności a kwotą 34 523'35zł stanowiącą opłatę za trwały zarząd). W 
zakresie zadań realizowanych przez Wydział NPP dotyczących najmów i dzierżaw gruntów i lokali 
nie odnotowano spadku wpływów. Utrzymane zostały w roku 2024 dotychczasowe umowy, a 
stawki najmów i dzierżaw zostały podniesione o wskaźnik inflacji, stąd wpływy do budżetu uległy 
zwiększeniu. Zmniejszenie odnotowano w zakresie wpływów z tytułu dzierżawy sieci 
przesyłowych na rzecz Aquanet SA, które w roku 2023 wyniosły 2354470,48 zł, natomiast w roku 
2024 - 1720314,95zł. Zmniejszenie odnotowano również w zakresie wpływów z tytułu 
ustanowienia służebności przesyłu i prawa użytkowania (co wskazano wyżej), jednakże wpływy 
te nie są wartością stałą rok do roku a realizacja dochodów nie musi stać w korelacji z dochodami 
z roku poprzedniego. Uzyskane wpływy mogą również wykazywać duże niezgodności w stosunku 
do dochodów planowanych w budżecie. 
 
Przewodniczący J. Dudkiewicz poprosił o próbę wyjaśnienia, czy dochodzi do wyegzekwowania 
wpływów z tytułu ustanowienia służebności przesyłu i prawa użytkowania z lat poprzednich. 
 



str. 28 zwolnienia z podatku od nowych inwestycji. Czy były rozmowy na temat podwyższenia 
kwoty od której podmioty są zwolnione z podatku? Ten próg nie był podnoszony chyba ponad 10 
lat? 
Odpowiedź: Nie było takich rozmów. Progi dostępności zwolnienia dla poszczególnych grup 
przedsiębiorców dostosowano do różnych możliwości finansowych przedsiębiorstw o różnej 
wielkości zatrudnienia i sumie bilansowej. Jednak uchwała kierowana jest przede wszystkim do 
przedsiębiorstw małych i średnich. 
 
Po dyskusji na temat zwolnienia z podatku od nowych inwestycji zawnioskowano o przygotowanie 
stosownego projektu zmiany uchwały. 
 
str. 34, par. 0750, pkt. 2 - czy jest możliwość rozpisania tych wpływów z poszczególnych 
lokalizacji? 
Odpowiedź: Brak możliwości przypisania poszczególnych wpływów do danej lokalizacji. 
Przygotowanie danych wymagałoby analizy wpływów wraz z weryfikacją zapisów w umowach. 
Księgowość jest prowadzona na kontrahentów, nie na lokalizację. 
 
III. Realizacja zadań wieloletnich i przedsięwzięcia wieloletnie. 
1/ Dlaczego zestawienie tabelaryczne (str. 185) jest w ostatnich kolumnach nieczytelne? 
Odpowiedź: Zestawienie ze strony 185 zostanie uzupełnione. 
2/ analiza zmian w planie wydatków (s. 195) - wyjaśnienia wykonania planu poniżej 50% 
- dział 600 transport i łączność 24% 
- dział 852 pomoc społeczna 48% 
- dział 900 gospodarka komunalna 50% 
Odpowiedź: Opracowanie RK 
- rozdział 9000, gospodarka ściekowa 21% 
3/ pkt. 3.13 (str. 201) wydatki na zagospodarowanie odpadami komunalnymi 89% 
Odpowiedź: Dochody wykonane w kwocie 7 627 530,16 zł, wydatki w kwocie 8 822 367 ,15 zł, 
różnica pomiędzy wydatkami, a dochodami została pokryta z pozostałych środków bieżących. 
 
Przewodniczący J. Dudkiewicz poprosił o informację dotyczącą skuteczności egzekwowania 
opłaty za śmieci w porównaniu z rokiem 2023.   
 
IV. Informacje O STANTE MIENIA KOMUNALNEGO. 
 
1. Stan mienia -zakup z dnia grudzień 2024 - 5 ha terenów od Uniwersytetu Przyrodniczego na 
terenie Złotnik ? 
Odpowiedź: Aktem notarialnym z dnia 12 grudnia 2024 Rep A. nr 13.059/2024, zawarta została 
pomiędzy Uniwersytetem Przyrodniczym w Poznaniu a Gminą Suchy Las przedwstępna umowa 
sprzedaży nieruchomości położonej w Złotnikach, oznaczonej ewidencyjnie nr 274/1 (ark. mapy 
4, obręb Złotniki) o powierzchni 5,0000 ha (pięć hektarów), zapisanej w księdze wieczystej KW nr 
PO1P/00247060/5. W ww. akcie notarialnym strony zobowiązały się, że Uniwersytet Przyrodniczy 
sprzeda, a Gmina Suchy Las kupi opisaną wyżej nieruchomość za cenę w kwocie 1.926.500 zł 
(zwolnienie z podatku VAT). Przyrzeczona umowa, która będzie umową warunkową, zawarta 
zostanie niezwłocznie po uzyskaniu zgody Prezesa Prokuratorii Generalnej RP, a umowa 



przeniesienia własności nieruchomości zawarta zostanie po otrzymaniu pisma Prezesa 
Krajowego Zasobu Nieruchomości o nieskorzystaniu z prawa pierwokupu lub upływu miesiąca 
liczonego od dnia otrzymania przez Krajowy Zasób Nieruchomości zawiadomienia o treści 
warunkowej umowy sprzedaży, nie później niż do 31 grudnia 2025 r. Cena sprzedaży została w 
całości zapłacona przez Gminę Suchy Las przed zawarciem przedwstępnej umowy sprzedaży. 
 
2. Opłata adiacencka 1.270.446 zł (str. 12) -wylistowanie poszczególnych tematów i zadań, na 
które złożyła się ta kwota. 
Odpowiedź: w informacji o stanie mienia komunalnego na str. 12 w tabeli dotyczącej dochodów 
Gminy w roku 2024 wykazano wpływ z tytułu naliczonych opłat adiacenckich w kwocie 1 270 446 
zł. Kwota ta obejmuje dochody z opłat adiacenckich z podziałem na: 
- opłaty adiacenckie infrastrukturalne - w kwocie 832 634zł 
- opłaty adiacenckie podziałowe - w kwocie 437 812zł 
Opłaty adiacenckie mogą być wnoszone w całości jednorazowo, bądź w rozłożeniu na raty. Wg 
tego kryterium w roku 2024 dokonano wpłat: 
- w całości na kwotę 1 071 325 zł 
- w ratach na kwotę 199 121 zł 
W przypadku rozłożenia opłat adiacenckich na raty pozostałe płatności będą wnoszone przez 
mieszkańców w kolejnych latach. 
 
3. Świetlice - stan faktyczny co do świetlicy przy Nektarowej 21 (Str. 16). 
Odpowiedź: Zgodnie ze stanem faktycznym lokal jest w trakcie adaptacji w zakresie uzupełnienia 
umeblowania świetlicy. Zdecydowana większość prac adaptacyjnych została wykonana w roku 
2024 przed otwarciem świetlicy oraz częściowo uzupełniona już w okresie jej funkcjonowania. 
 
4. Obiekty sportowe i rekreacyjne - ilości niezgodność pkt.7 - wyjaśnienie sytuacji formalnej 
polany pod lasem przy Muchomorowej; (str. 17). 
Odpowiedź: Opracowanie RK 
 
5. Wieczyste użytkowanie oddane w trwały zarząd (str.26  i27) nie ma żadnych zmian w roku 
minionym? – porównanie z rokiem poprzednim - prośba o zestawienie danych. 
Odpowiedź: W porównaniu do roku 2023 nie wystąpiły zmiany z tym zakresie. Zestawienie 
dochodów z tytułu użytkowania wieczystego i trwałego zarządu zawarte zostało na str. 16 
Sprawozdania z wykonanie budżetu Gminy Suchy Las za rok 2024. Kwoty dochodów w stosunku 
do roku 2023 nie uległy zmianie. Dochód z tytułu użytkowania wieczystego za rok 2024 r. wyniósł 
96 924,03 zł, co stanowi identyczną kwotę jak w roku 2023 – 96 924,03 zł. Kwota ta jako dochód 
jest stała z uwagi na to, że nie była robiona aktualizacja opłaty z tytułu użytkowania wieczystego. 
Ostatnia aktualizacja była robiona w 2022 roku, a Gmina Suchy Las planuje dokonać kolejnej 
aktualizacji w 2025 r. W kwestii opłat z tytułu trwałego zarządu kwoty z tego tytułu za lata 2024 i 
2023 są również stałe tj. w wysokości 34.523, 36 zł. Gmina Suchy Las nie dokonuje aktualizacji 
opłat z tego tytułu ponieważ w trwały zarząd oddane są nieruchomości na rzecz tylko i wyłącznie 
własnych jednostek organizacyjnych. 
 
Radna J. Radzięda przekazała uwagę do str. 17. Widnieje tam termin „służba zdrowia”. Powinno 
być: „ochrona zdrowia”. 



 
6. Środki transportowe 8 szt. (str. 18) - prośba o przypisanie poszczególnych pojazdów do 
konkretnych jednostek gminnych. 
Odpowiedź: Peugeot Partner UG; 2 x Dacia Dokker SG; Toyota Yaris UG, Samochód ratowniczo - 
gaśniczy Mercedes Benz - OSP Golęczewo; Samochód specjalny Pożarniczy Mercedes Benz - 
OSP Suchy Las; Ciężki samochód ratowniczo - gaśniczy Scania - OSP Chludowo 
14 sztuk rowerów- 2 x SG, 12 x teren Gminy. 
 
Radna J. Radzięda zapytała o wyjaśnienie z czego wynika to, że w środkach transportowych nie 
ma wszystkich pojazdów ratowniczo-gaśniczych?  
NPP T. Lisowski wyjaśnił że być może wynika to z tego, że część środków transportowych jest na 
stanie jednostek ponieważ były dofinansowane z innych środków spoza gminy i nie zostały 
wciągnięte do środków trwałych.  
 
7. Nieruchomości nabyte w 2024 r. (tabela str. 23) - poz. 6 grunt wartość 500 000 zł akt z 
20.12.2024r. Prośba z wydziału NPP o doprecyzowanie oczekiwanych informacji. 
 
8. Spółki prawa handlowego - udziały gminy (str. 35) w spółce AQUANET 2,282% – brak zmian w 
2024 r.? 
Odpowiedź: W 2024 roku Gmina Suchy Las nie nabywała żadnych akcji spółki Aquanet S.A., a 
Spółka nie dokonywała emisji nowych akcji. Struktura akcjonariuszy Aquanet S.A. w 2024 roku w 
porównaniu do danych na koniec 2023 roku pozostała zatem bez zmian. 
 
Radna J. Radzięda poprosiła o przedstawienie sprawozdań finansowych 4 spółek gminnych.  
 
9. Stan formalny świetlicy (lokalu po byłej świetlicy / przedszkolu) w Złotnikach Wieś (tabela str. 
41). 
Odpowiedź: Na stronie 41 informacji o stanie mienia komunalnego nie ma wzmianki o budynku 
po byłej świetlicy/przedszkolu w Złotnikach Wsi. Budynek, o którym mowa jest budynkiem 
niemieszkalnym stanowiącym własność Gminy Suchy Las. Aktualnie budynek nie jest w żaden 
sposób wykorzystywany. 
 
Radna J. Radzięda zauważyła, że sformułowanie „wysypisko śmieci” nie powinno się pojawiać w 
dokumentach gminnych, właściwe jest „składowisko odpadów”.  
 
V. Wydatki Majątkowe - stan na koniec 2024.  
Prośba o wyjaśnienia dwóch zestawień tabelarycznych - zestawienia ogólnego realizacja 
wydatków majątkowych na poziomie 53,20%, w tym takie poz. jak (przykłady): 
- 01044 - 6050 Golęczewo 34,57% czy Biedrusko 17,61% 
- 60016-6050 Golęczewo chodnik 3,08% czy chodnik na Sosnowej 1,19% 
- jw. Złotkowo - chodnik z Lipową 0'96% 
- jw. projekt przebudowy ul. Leśnej 0% 
- jw. Golęczewo budowa ul. Malinowej 0% 
Istnieje kilkadziesiąt pozycji wydatków majątkowych, które mają zerowe wykonanie planu - 
prośba o merytoryczne wyjaśnienia. 



Pani Bogusz poinformowała, że na ten moment nie ma żadnych informacji z wydziału BI na temat 
ww. pytań.  
 
Przy omawianiu wydatków majątkowych przewodniczący J. Dudkiewicz zaznaczył, że w tym 
temacie odbędzie się osobne spotkanie i poprosił o głębszą analizę. Pani J. Bogusz dodała, że na 
ten moment nie posiada informacji z wydziału BI na zadane pytania, więc i tak omawianie 
wydatków majątkowych trzeba przełożyć. Radni poprosili o omówienie całości planu wydatków 
majątkowych.  
 
VI. Dochody Majątkowe  
wykonanie na poziomie 74,87% 
 
Dział 700. Plan na 01.01.2024 1 600 000 zł na 31.12.2024 1 600 000 zł, a wykonania na poziomie 
189 269,01zt (11'83%). Dlaczego tak słaba realizacja planu? 
Odpowiedź: Plan na rok 2024 po stronie dochodów majątkowych w dziale 700 (wg. stanu na 
01.01.2024r.) zakładał dochód ze sprzedaży mienia na poziomie 1.600.000 zł i dotyczył sprzedaży 
nieruchomości położonych w Suchym Lesie: 
1) zabudowanej nieruchomości stanowiącej działki nr 1103/1 i1104ołącznej powierzchni 0,1060 
ha. 
2) niezabudowanej nieruchomości stanowiącej działki nr 302/31 i 302/33 o łącznej powierzchni 
o,2218 ha' 
Ad 1) Dla działek nr 1103/1 i 1104 trzy przetargi ustne nieograniczone na sprzedaż nieruchomości, 
które odbyły się w 2024 roku zakończyły się wynikiem negatywnym mimo obniżonej za zgodą Rady 
Gminy ceny wywoławczej w drugim przetargu (uchwała RGSL z dnia 23 maja2024 r.). Na dzień 7 
maja br. ogłoszony został czwarty przetarg na sprzedaż nieruchomości za ponownie obniżoną 
cenę wywoławczą (uchwała RGSL z dnia 30 stycznia 2025 r.). 
Ad 2) Dla działek nr 302/31 i 302/33 procedura sprzedaży została wstrzymana na polecenie Pani 
Zastępczyni Wójta I. Ciok ze względu na nieuzgodniony zakres służebności niezbędnej dla 
budowy, utrzymania i konserwacji sieci kanalizacji deszczowej projektowanej między innymi na 
działkach nr 302/31 i 302/33. 
Dochód wykazany w Sprawozdaniu na kwotę 189 269 zł wynika ze zbycia innych nieruchomości, 
w tym: 
a). lokalu mieszkalnego przy ul. Tysiąclecia 13 w Golęczewie - cena sprzedaży wyniosła (po 
bonifikacie) 121 886,01 zł 
b). działki nr 281/19 w Suchym Lesie - sprzedaż w trybie bezprzetargowym za cenę 3 049,00 zł 
c). działki nr 1036/2 w Suchym Lesie - sprzedaż w trybie bezprzetargowym za cenę 17 102,00 zł 
d). działki 89/17 w Biedrusku przyznanej jako nieruchomość zamienna w ramach odszkodowania 
za działkę nr 14/168 przejętą pod drogę publiczną -47 232,00 zł. 
 
Dział 921 Plan 01.01.2024 1 047 000,00 zł na 31.12.2024 1 047 000,00 zł, a wykonanie na poziomie 
144 623,89 zł (13,81 %). Dlaczego tak słaba realizacja planu? 
Odpowiedź: Powyższe dotyczy pozycji i 921/92120/6370 Zachowanie dziedzictwa kulturowego 
wzorcowej wsi w Golęczewie, rewitalizacja dawnej remizy kwota 9000000,00 zł. Złożono wniosek 
o zmianę zadania na starą szkołę/bibliotekę w Chludowie - realizacja 2026. Dochody w wysokości 



144 623,89 zł (COVlD-19) Gmina otrzymała na rewitalizację bramy z zespole pałacowo - 
folwarcznym w Biedrusku. 
 
Dział 900 Plan 01.01.2024 2 955 696,00zł na 31.12.2024 1 784 565,72 zł, a wykonanie na poziomie 
100 000,00zł (5,60%). Dlaczego tak słaba realizacja planu? 
Odpowiedź: 342 625,72 zł dotacja wsparcie małej retencji wodnej rozwój zielono - niebieskiej 
infrastruktury na obszarze Metropolii Poznań - zbiornik ul. Młodzieżowa (ZlT). Wniosek wraz z 
partnerami został złożony do Urzędu Marszałkowskiego. Ocena wniosku pozytywna. Realizacja 
zadania została wstrzymana przez problemy techniczne - dojazd do działki oraz problemy z 
przekazaniem działki od KOWR. Realizacja zadania w 2025 roku. 
 
Pani A. Serafin doprecyzowała, że działka została nabyta od KOWR 07 października 2024 roku. 
 
Dział 010 Plan 01.01.2024 1 862 000,00 zł na 31.12.2024 1 862 000,00 zł ,a wykonanie 0,00 
zł(0,0%). Dlaczego plan nie został zrealizowany? 
Odpowiedź: Budowa kanalizacji sanitarnej w Golęczewie. Termin realizacji umowy dot. realizacji 
zadania do 02.10.2025 r. - umowa CRU 715/2024 BUD-AN Sp. z o.o. Promesa jest ważna 6 
miesięcy od dnia zakończenia inwestycji. Zgodnie z promesą najpierw wydajemy wkład własny, a 
następnie dotację w dwóch transzach po 931 000,00 zł (razem dotacja 1 862 000,00 zł). 
 
W jaki sposób niewykonanie dochodów majątkowych wpłynęło na planowane inwestycje gminy? 
Odpowiedź: Niewykonanie powyższych dochodów nie wpłynęło na realizację zaplanowanych 
powyżej inwestycji. Inwestycje dofinansowane z Polskiego Ładu w części ,,dotacyjnej'' płacimy 
dopiero po otrzymaniu środków. 
 
Po zakończeniu udzielania odpowiedzi przez z-cę skarbnika J. Bogusz, radna J. Radzięda 
zaznaczyła, że chciałaby poznać koszty nadzoru inwestorskiego prowadzonego przez G. 
Masłowskiego i poprosiła o faktury za rok 2024 oraz poprosiła o informacje w jakim trybie została 
zawarta umowa. 
 
Ad. 7. 
Opinia prawna w przedmiocie zasad i trybu kontroli przeprowadzanej przez Komisję Rewizyjną 
Rady Gminy Suchy Las – załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Członkowie komisji przeprowadzili dyskusję na temat otrzymanej opinii prawnej.  
  
Przewodniczący J. Dudkiewicz zaproponował, aby zaprosić radcę prawnego na posiedzenie 
komisji celem wyjaśniania pojawiających się wątpliwości, a przede wszystkim potrzebna jest 
dokładana i jednoznaczna wykładnia na temat tego, jak komisja rewizyjna ma funkcjonować.  
 
Radna J. Radzięda zaproponowała zaproszenie szkoleniowca, który za konkretną kwotę jest  
w stanie przeszkolić członków komisji stacjonarnie w tematach zaproponowanych przez komisję.  
 
Przewodniczący J. Dudkiewicz przypomniał, że członkowie komisji zajęli stanowisko w sprawie 
kontroli spółki GCI, do którego odniósł się wójt G. Wojtera. Komisja odniosła się również do tego 



na posiedzeniu w dniu 12.02.2025 roku. Co dalej z tym zrobi rada gminy, nie wiadomo. 
 Radna J. Radzięda zaznaczyła, że dla świętego spokoju komisji i w związku z tym, że wójt nie jest 
kierownikiem kontrolowanej jednostki tym bardziej, że chodziło o dokapitalizowanie jednostki  
i mogła ona zrobić z pieniędzmi co chciała, komisja nie może pisać, że spółka docelowo dostała 
pieniądze na coś konkretnego i ich nie wydała. Radna usunęłaby ze stanowiska komisji kwestię 
adresów IP, do których komisja się odnosiła, a komisja powinna wrócić do tematu w momencie 
wyjaśnienia wszystkich kwestii formalno-prawnych dotyczących regulaminu pracy komisji 
rewizyjnej.  
 
Wyżej wymieniona propozycja radnej J. Radziędy dotycząca reakcji komisji na stanowisko wójta z 
dnia 26.03.2025 roku została przyjęta jednomyślnie.  
 
Kontrola w ZGK – dyskusja dotycząca dalszych kroków.  
Członkowie komisji zgodnie uznali, że na kolejnej sesji radni powinni zagłosować nad tym, czy 
rada przyjmuje czy odrzuca odwołanie prezesa M. Świerkowskiego.  
  
Na tym posiedzenie zakończono. 
 

Protokółowała:        Przewodniczący: 

Justyna Krawczyk        Jarosław Dudkiewicz 


